

၂၀၀၈ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၃၈၉ အရ နိုင်ငံသားတိုင်းသည် ဥပဒေအရ ပေးဆောင်ရမည့် အခွန်အကောက်များကို ပေးဆောင်ရန် တာဝန်ရှိသည်။

ပတာခ(၀၀)-၀၃-၀၁(ခ)

၂၀ -၂၀

**အခွန်ဆိုင်ရာစီမံအုပ်ချုပ်မှုဥပဒေပုဒ်မ ၂၂၊ ပုဒ်မခွဲ (က)နှင့် ဝင်ငွေခွန် ဥပဒေပုဒ်မ ၁၇၊ ပုဒ်မခွဲ (က) တို့အရ ပေးပို့ရမည့် စုပေါင်းတင်သွင်းသည့် အခြေပစ္စည်းမှမြတ်စွန်းငွေ ကြေညာလွှာ**

----- ရက်နေ့မှ ----- ရက်နေ့အထိ ဝင်ငွေနှစ်အတွက် တင်သွင်းရမည့် စုပေါင်းတင်သွင်းသည့် အခြေပစ္စည်းမှ မြတ်စွန်းငွေကြေညာလွှာ

အခွန်ထမ်း၏ ကိုယ်ရေးအချက်အလက်	က။ အခွန်ထမ်းအမျိုးအစား : သက်ဆိုင်ရာအကွက်တွင် အမှတ်ဖြစ်ပါ	<input type="checkbox"/> တစ်ဦးချင်းပုဂ္ဂိုလ်	<input type="checkbox"/> ပုဂ္ဂိုလ်စု	<input type="checkbox"/> ကုမ္ပဏီ
		<input type="checkbox"/> သမဝါယမအသင်း (Primary Cooperative)		
		<input type="checkbox"/> အခြားသမဝါယမအသင်းအဖွဲ့ (Non-primary Cooperative)		
		<input type="checkbox"/> နိုင်ငံပိုင်စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်း		
	ခ။ နေထိုင်မှု : သက်ဆိုင်ရာအကွက်တွင် အမှတ်ဖြစ်ပါ	<input type="checkbox"/> မြန်မာနိုင်ငံသား	<input type="checkbox"/> ပြည်ပနေနိုင်ငံသား	
		<input type="checkbox"/> ပြည်ပနေနိုင်ငံခြားသား		
		<input type="checkbox"/> ပြည်တွင်းနေနိုင်ငံခြားသား - တစ်ဦးချင်းပုဂ္ဂိုလ်ဖြစ်ပါက ဝင်ငွေနှစ်အတွင်း မြန်မာနိုင်ငံတွင် နေထိုင်သော ရက်စုစုပေါင်းကို ဖော်ပြပါ ▶ _____		
	ဂ။ နိုင်ငံအမည် (အခွန်နှစ်ထပ်မကျသင့်စေရေးစာချုပ်ဝင် နိုင်ငံဖြစ်ပါက) ) ▶	_____		
	ဃ။ သက်ဆိုင်ရာအကွက်တွင် အမှတ်ဖြစ်ပါ :	<input type="checkbox"/> ၂၀ -၂၀ ဝင်ငွေနှစ်အတွက် ပြင်ဆင်ထားသည့်ကြေညာလွှာ		
		<input type="checkbox"/> လိပ်စာပြောင်းလဲခြင်း		
		<input type="checkbox"/> ရေနံနှင့်သဘာဝဓါတ်ငွေ့ ရှာဖွေတူးဖော်ထုတ်လုပ်ခြင်းကဏ္ဍတွင် ပါဝင်လုပ်ကိုင်သည့် ကုမ္ပဏီ		
အမည်		အခွန်ထမ်းမှတ်ပုံတင် အမှတ်		
ဇနီး(သို့)ခင်ပွန်းအမည် အပြည့်အစုံ (အိမ်ထောင်ရှိပါက)		အခွန်ထမ်းမှတ်ပုံတင် အမှတ်		
စာပို့လိပ်စာ (စာပို့သင်္ကေတဖော်ပြပါ)				
နေရပ်လိပ်စာ				
ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်းနံပါတ်		အီးမေးလ်လိပ်စာ		
အကောက်ခွန် IE Code		Industry Code လုပ်ငန်းအမျိုးအစား ကုန်နံပါတ်		

<b>အပိုင်း က</b>	
<b>လက်ခံရရှိသည့် စုစုပေါင်းငွေပမာဏ</b>	
(က) ရောင်းချ၊ လဲလှယ်၊ လွှဲပြောင်းလိုက်သော ပိုင်ဆိုင်မှု ပစ္စည်းအမျိုးအစား	(ခ) လက်ခံရရှိသည့် ငွေပမာဏ
၁။ (က) အစုရှယ်ယာများနှင့် ငွေချေးသက်သေခံလက်မှတ်များ (သက်ဆိုင်သော အချက်အလက်များ ရှင်းလင်းဖော်ပြရန်)	
(ခ) မြေယာ(သက်ဆိုင်သော အချက်အလက်များ ရှင်းလင်းဖော်ပြရန်)	

(ဂ) ပစ္စည်း၊ စက်ရုံပစ္စည်း နှင့် ပစ္စည်းကိရိယာ(သက်ဆိုင်သော အချက်အလက်များ ရှင်းလင်းဖော်ပြရန်)	
(ဃ) အခြားပိုင်ဆိုင်မှုပစ္စည်းများ(သက်ဆိုင်သော အချက်အလက်များ ရှင်းလင်းဖော်ပြရန်)	
၂။ စုစုပေါင်းရရှိငွေ (ဒေါ်လ်ကွက် (ခ)ရှိ ၁က+၁ခ+၁ဂ+၁ဃ တို့အား ပေါင်းရန်)	

အပိုင်း ခ				
စုစုပေါင်း ကိုက်ညီပြီးကုန်ကျစရိတ်				
(က) လွှဲပြောင်း၊ လဲလှယ် ၊ ရောင်းချခဲ့သော ပိုင်ဆိုင်မှုပစ္စည်း	(ခ) မူလတန်ဖိုး (သို့မဟုတ် သက်ဆိုင်ရာ ကာလတန်ဖိုး)	(ဂ) မူလ တန်ဖိုးအပေါ် ခွင့်ပြုထားသော ဖြည့်စွက် တန်ဖိုး (သို့မဟုတ် သက်ဆိုင်ရာကာလတန်ဖိုး)	(ဃ) ယခုနှစ်နှင့် ယခင်နှစ်များ အတွက် စုစုပေါင်း တန်ဖိုးလျော့	(င) စုစုပေါင်း
၁။ (က) အပိုင်း က မှ အစုရှယ်ယာများနှင့် ငွေ ချေး သက်သေခံလက်မှတ်များ				
(ခ) အပိုင်း က မှ မြေယာ				
(ဂ) အပိုင်း က မှ ပစ္စည်း၊ စက်ရုံပစ္စည်းနှင့် ပစ္စည်း ကိရိယာ				
(ဃ) အပိုင်း က မှ အခြားပိုင်ဆိုင်မှုပစ္စည်းများ				
၂။ ဒေါ်လ်ကွက် (ခ)၊ (ဂ) နှင့် (ဃ)တို့ရှိ ပမာဏများအား တစ်ခုစီ ပေါင်းပါ။				
၃။ အလျားကွက် ၂ မှ ဒေါ်လ်ကွက် (ခ) နှင့် (ဂ) ရှိ ပမာဏများအား ပေါင်းပါ။				
၄။ အလျားကွက် ၂ ဒေါ်လ်ကွက် (ဃ)မှ ပမာဏကို ဖြည့်ပါ။				
၅။ စုစုပေါင်းကိုက်ညီပြီးကုန်ကျစရိတ်။ အလျားကွက် ၃ မှ အလျားကွက် ၄ အား နုတ်ပါ။				

အပိုင်း ဂ	
အခြေပစ္စည်းမှမြတ်စွန်းငွေနှင့် ကျသင့်အခွန်	
၁။ စုစုပေါင်းရရှိငွေ ။ (အပိုင်းက၊ အလျားကွက် ၂ မှ ငွေပမာဏကို ဖြည့်ပါ။)	
၂။ စုစုပေါင်းကိုက်ညီပြီးကုန်ကျစရိတ်။ (အပိုင်း ခ၊ အလျားကွက် ၅ ရှိ ငွေပမာဏကို ဖြည့်ပါ။)	
၃။ အခြေပစ္စည်းမှမြတ်စွန်းငွေ။ အလျားကွက် ၁ မှ အလျားကွက် ၂ ကိုနုတ်ပါ။ (သုည သို့မဟုတ် သုညအောက် လျော့နည်း ပါက “၀”ဟုဖြည့်ပါ။ ဤနေရာမှစ၍ ကျန်ငွေများဖြည့်ရန်မလိုပါ။ အခြေပစ္စည်းမှမြတ်စွန်းငွေမရှိသဖြင့် အခွန်ပေးဆောင် ရန်မလိုအပ်ပါ။ )	
၄။ ကျသင့်သောအခွန်ပမာဏ။ (အလျားကွက် ၃ × ၁၀ %) ရေနံနှင့်သဘာဝဓါတ်ငွေ့ ကုမ္ပဏီများအတွက် ကျသင့်မည့် အခွန်နှုန်းများအား ညွှန်ကြားချက်တွင် ကြည့်ပါ။ (ကြိုတင်ခွန်ပေးသွင်းခဲ့သော ဘဏ်ငွေသွင်းချလန် ပူးတွဲတင်ပြရန်။)	
၅။ ပေးဆောင်ထားသော ကြိုတင်ခွန်စုစုပေါင်း	
၆။ ယခုနှစ်သို့ သယ်ယူလာသော ယခင်နှစ်တွင် ပိုမိုပေးဆောင်ထားခဲ့သော အခွန်ပမာဏ	
၇။ ပေးဆောင်ရန်ကျန်ပမာဏ။ အလျားကွက် ၅ နှင့် အလျားကွက် ၆ တို့ကို ပေါင်း၍ ရသည့်ရလဒ်ကို အလျားကွက် ၄ မှ နုတ်ပါ။ သုည သို့မဟုတ် သုညအောက် လျော့နည်းပါက “၀”ဟုဖြည့်ပါ။	
၈။ ပိုမိုပေးဆောင်ထားသော ပမာဏ။ အလျားကွက် ၅ နှင့် အလျားကွက် ၆ တို့ကို ပေါင်း၍ ရသည့်ရလဒ်မှ အလျားကွက် ၄ ကို နုတ်ပါ။ သုည သို့မဟုတ် သုညအောက် လျော့နည်းပါက “၀” ဟုဖြည့်ပါ။ ပိုမိုပေးသွင်းထားခဲ့သောငွေပမာဏကို အခွန်ဆိုင်ရာစီမံအုပ်ချုပ်မှုဥပဒေပုဒ်မ ၄၃နှင့်အညီ ပြန်အမ်းမည်ဖြစ်သည်။ အခွန်ဆိုင်ရာစီမံအုပ်ချုပ်မှုဥပဒေ ပုဒ်မ ၄၃ နှင့် အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးနောက် ပိုမိုပေးသွင်းထားခဲ့သော ပမာဏကျန်ရှိ နေပြီး ယင်းကိုနောင်လာမည့် အခွန်နှစ်အတွက် အသုံးပြုလိုပါက ဤအကွက်တွင်အမှတ်ခြစ်ပါ။ ▶ <input type="checkbox"/>	

<b>အပိုင်း ဃ</b>	
ထပ်မံဖော်ပြလိုသောအချက်အလက် (သက်ဆိုင်ရာအကွက်တွင် အမှတ်ခြစ်ပါ။)	
၁။ ပိုင်ဆိုင်မှုပစ္စည်းအား ဆက်စပ်အဖွဲ့အစည်းများ/ဆက်စပ်ပုဂ္ဂိုလ်များအကြား၌ လွှဲပြောင်းရောင်းချခြင်း(သို့မဟုတ်) အခြားသူများအား ကာလတန်ဖိုးအတိုင်း မရောင်းချခြင်း။ ဖော်ပြပါအချက်တိုင်းမှန်ကန်ပါက အဖွဲ့အစည်း/ပုဂ္ဂိုလ်၏ အမည်၊ လိပ်စာဖော်ပြချက်နှင့် ဆက်စပ်အဖွဲ့အစည်း/ပုဂ္ဂိုလ်နှင့် သင်၏ပတ်သက် ဆက်နွယ်မှု။ သို့မဟုတ်ပါက ကာလတန်ဖိုးအတိုင်း ရောင်းချခြင်းမရှိသည့် အကြောင်းပြချက်အား ရှင်းလင်းပေးရန်။	<input type="checkbox"/> ဟုတ် <input type="checkbox"/> မဟုတ်
၂။ ပိုင်ဆိုင်မှုပစ္စည်းများအား ဆက်စပ်အဖွဲ့အစည်းများ/ ဆက်စပ်ပုဂ္ဂိုလ်များအကြား၌ ဝယ်ယူရရှိခြင်း(သို့မဟုတ်) အခြားသူများထံမှ ကာလတန်ဖိုး အတိုင်း မရရှိ ထားခြင်း။ ဖော်ပြပါအတိုင်းမှန်ကန်ပါက အဖွဲ့အစည်း/ပုဂ္ဂိုလ်၏ အမည်၊ လိပ်စာဖော်ပြချက်နှင့် ဆက်စပ်အဖွဲ့အစည်း/ ပုဂ္ဂိုလ်နှင့် သင်၏ပတ်သက်ဆက်နွယ်မှု။ သို့မဟုတ်ပါက ကာလတန်ဖိုးအတိုင်း မရရှိရသည့် အကြောင်းပြချက်အား ရှင်းလင်းပေးရန်။	<input type="checkbox"/> ဟုတ် <input type="checkbox"/> မဟုတ်
၃။ ရောင်းချလိုက်သည့် ပိုင်ဆိုင်မှုပစ္စည်းအတွက် အမှန်ကုန်ကျခံသည့်တန်ဖိုးအား ကာလတန်ဖိုးဖြင့် အစားထိုးခဲ့ခြင်း။ ဖော်ပြပါအတိုင်း မှန်ကန်ပါက အစားထိုး ရသည့် အကြောင်းအရင်းအား ဖော်ပြရန်။ ဥပမာ အမွေဆက်ခံခြင်း (သို့) မေတ္တာအလျောက် ပေးကမ်းခြင်းဖြင့် ရယူခဲ့ခြင်းများ။	<input type="checkbox"/> ဟုတ် <input type="checkbox"/> မဟုတ်

<b>ဆောင်ရွက်ခယူ၍ ကြေညာလွှာဖြည့်သွင်းသူ၏ ကတိဝန်ခံချက် (ဆောင်ရွက်ခယူ၍ ကြေညာလွှာဖြည့်သွင်းသူ မရှိပါက ဤအဆင့်ကိုဖြည့်သွင်းရန်မလိုပါ။)</b>			
အထက်ဖော်ပြပါ အချက်အလက်များသည် ကျွန်ုပ် သိရှိယုံကြည်သမျှ မှန်ကန်ပြည့်စုံပါကြောင်း ကျွန်ုပ်သိရှိရသော အချက်အလက်အားလုံးအရ ဝန်ခံလက်မှတ် ရေးထိုးပါသည်။ (မှတ်ချက်။ စာရွက်စာတမ်းလိမ်ညာတင်သွင်းခြင်းသည် ရာဇသတ်ကြီးဥပဒေပုဒ်မ ၁၇၇ ကို ချိုးဖောက်ခြင်းဖြစ်သည်။)			
ဆောင်ရွက်ခယူ၍ ကြေညာလွှာ ဖြည့်သွင်းသူ လက်မှတ်		ရက်စွဲ (ရက်၊ လ၊ နှစ်)	
ဆောင်ရွက်ခယူ၍ ကြေညာလွှာ ဖြည့်သွင်းသူ အမည်		အခွန်ထမ်းမှတ်ပုံတင်အမှတ်	
လုပ်ငန်းအမည်		လုပ်ငန်းလိပ်စာ	
လုပ်ငန်း၏ အခွန်ထမ်းမှတ်ပုံတင်အမှတ်			
ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်းနံပါတ်		အီးမေးလ်လိပ်စာ	

<b>အခွန်ထမ်း(သို့) ကိုယ်စားလှယ်၏ ကတိဝန်ခံချက်</b>			
အထက်ဖော်ပြပါ အချက်အလက်များသည် ကျွန်ုပ် သိရှိယုံကြည်သမျှ မှန်ကန်ပြည့်စုံပါကြောင်း ကျွန်ုပ်သိရှိရသော အချက်အလက်အားလုံးအရ ဝန်ခံလက်မှတ် ရေးထိုးပါသည်။ (မှတ်ချက်။ စာရွက်စာတမ်းလိမ်ညာတင်သွင်းခြင်းသည် ရာဇသတ်ကြီးဥပဒေပုဒ်မ ၁၇၇ ကို ချိုးဖောက်ခြင်းဖြစ်သည်။)			
လက်မှတ်		ရက်စွဲ (ရက်၊ လ၊ နှစ်)	
ပုဂ္ဂိုလ်စု ကိုယ်စား ၊ အစိုးရအဖွဲ့အစည်းကိုယ်စား သို့မဟုတ် တရားဝင် တာဝန်ယူ မဖြေရှင်းနိုင်သောသူကိုယ်စား လက်မှတ်ရေးထိုးသူဖြစ်ပါက အမည်အပြည့်အစုံကိုဖော်ပြပါ။		ရာထူး	